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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 8. 11. 2023 

Středa 8. 11. 2023, 8.00 h., místnost č. 325/U2, FaVU VUT 
 

přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Petr Mucha,  

Radka Škodová, Marie Štindlová, Vojtěch Vaněk 

nepřítomni: Martin Mazanec, Jakub Polách, Martin Žák 

host:  Filip Cenek 

 

Program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání dne 8. 11. 2023, Karel Bařina; 

2. Schválení zápisů ze zasedání AS FaVU ze dnů 13. 9. 2023, 27. 9. 2023, 11. 10. 2023  

a 23. 10. 2023, Karel Bařina; 

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek; 

4. Projednání a schválení investice pro Kabinet designu (Knihařská dílna), Filip Cenek, Karel Bařina; 

5. Informace o průběhu chystání voleb do AS FaVU pro funkční období duben 2023 – duben 2027, 

Barbora Lungová; 

6. Různé.  

 

1. Schválení programu řádného zasedání dne 8. 11. 2023, K. Bařina 

B. Lungová požádala o přeřazení bodu 5 „Informace o průběhu chystání voleb do AS FaVU pro funkční 

období duben 2023 – duben 2027“ za bod 2 „Schválení zápisů ze zasedání AS FaVU“. 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání AS FaVU dne 8. 11. 2023 ve znění navržené změny. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

2. Schválení zápisů ze zasedání AS FaVU ze dnů 13. 9. 2023, 27. 9. 2023, 11. 10. 2023 a 23. 10. 2023,  

K. Bařina 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 13. 9. 2023. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

Usnesení č. 3: AS FaVU schvaluje zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 27. 9. 2023. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

B. Lungová požádala o změnu znění usnesení č. 4, týkající se podpory uzavírání manželství 

stejnopohlavními páry, zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 11. 10. 2023. Na základě žádosti studujících 

Katedry alternativního a loutkového divadla Divadelní fakulty AMU o zpřesnění usnesení zpracovala 

B. Lungová usnesení v přesnějším znění, se kterým byli seznámeni všichni členové a všechny členky 

AS FaVU prostřednictvím elektronické pošty. 
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Znění upřesňující formulace: AS FaVU podporuje přijetí manželství pro všechny Parlamentem ČR nehledě 

na sexuální orientaci nebo gender a odmítá jako diskriminační krok zavedení nové ústavní definice 

manželství jako výhradního svazku muže a ženy. 

Usnesení č. 4 ze dne 8. 11. 2023: AS FaVU schvaluje zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 11. 10. 2023 

ve znění doplnění a změny usnesení č. 4 ze dne 11. 10. 2023. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

Usnesení č. 5: AS FaVU schvaluje zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 23. 10. 2023. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 1, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

3. Informace o průběhu chystání voleb do AS FaVU pro funkční období  

duben 2023 – duben 2027, B. Lungová 

LK AS FaVU zahájila přípravu voleb do AS FaVU, záměrem je vyhlášení voleb v lednu 2024, nejpozději pak 

21 dnů před konáním voleb. Úkolem AS FaVU je zvolit volební komisi, zpracovat a schválit podrobné 

organizační pokyny pro přípravu a průběh voleb a časový harmonogram voleb. V případě schválení komise, 

pokynů i harmonogramu na nadcházejícím zasedání AS FaVU 6. 12. 2023 zbývají tři měsíce pro 

soustřeďování kandidátních listin. LK AS FaVU podala předběžný návrh složení volební komise ve složení: 

T. Hrůza, B. Lungová, P. Mucha a M. Štindlová. Minimální počet komisařů je pět, z toho tři zástupci 

akademických pracovníků, dva zástupci studujících. Na základě podnětů senátorů/senátorek osloví zástupce 

akademické obce k doplnění volební komise. Senátorky/senátoři se v diskuzi shodli na uspořádání voleb 

elektronicky, K. Bařina požádá o spolupráci V. Balouna (OINT). Představení kandidujících proběhne osobně 

na shromáždění akademické obce. Příprava voleb do AS FaVU bude zařazena do programu jednání 

AS FaVU dne 6. 12. 2023. 

 

4. Informace vedení fakulty, F. Cenek 

▪ V pondělí 6. 11. 2023 proběhla Pedagogická rada fakulty věnovaná zejm. koncepci přijímacího řízení do 

návazného magisterské studia ve studijních programech Volné umění a Design pro akad. rok 2024/2025. 

Na základě konsensu Pedagogické rady bude připravena směrnice, která zahrne změnu termínu 

přijímacího řízení (přihlášky do poloviny března, samotné řízení na přelomu března a dubna), změnu 

podmínek přijetí (přijímacím řízením projdou všichni uchazeči a všechny uchazečky vč. absolventů 

FaVU), řízení bude mít 2 kola (v prvním kole se posoudí elektronické portfolio, motivační dopis 

a životopis, ve druhém kole proběhne osobní pohovor nad magisterským projektem, uchazeči 

a uchazečky z FaVU by automaticky postoupili do druhého kola).  

▪ Pět uměleckých fakult (Divadelní fakulta Janáčkovy akademie múzických umění, Fakulta designu 

a umění Ladislava Sutnara Západočeské univerzity v Plzni, Fakulta výtvarných umění Vysokého učení 

technického v Brně, Fakulta multimediálních komunikací Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně a Filmová 
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a televizní fakulta Akademie múzických umění v Praze) uzavřelo 20. 10. 2023 memorandum 

o spolupráci, více informací zde: https://www.favu.vut.cz/f26745/d247998.  

▪ Na základě úspěšných žádosti FaVU v Národním plánu obnovy (NPO) proběhnou mimořádné semináře 

a přednášky zahraničních hostek a hosta, kterými v zimním semestru 2023/2024 budou Maja a Reuben 

Fowkesovi (UK), Elke Krasny (AT) a Alexandra Pirici (RO). Kromě seminární výuky směřované zejména 

na studující 1. a 2. ročníku doktorského studia, poskytnou zahraniční hosté i osobní konzultace 

disertačních témat pro doktorandstvo v závěrečné fázi psaní dizertační práce. Ve spolupráci s Moravskou 

galerií v Brně proběhnou také přednášky a diskuze otevřené pro širokou veřejnost. Více informací je 

zveřejněno zde: https://www.favu.vut.cz/f26745/d247807, https://www.favu.vut.cz/f26745/d247993, 

https://www.favu.vut.cz/f26745/d247807. J. Kořínková se dotázala, kdo pozval na fakultu E. Krasny, 

kterou označila, na základě osobní zkušenosti na konferenci ELIA, za kontroverzní osobnost. Děkan 

doplnil, že E. Krasny je v současnosti profesorkou na vídeňské akademii, o problematičnosti její osoby 

nemá informace. 

▪ Děkan na SharePoint AS FaVU nasdílel aktuální znění novel dvou důležitých zákonů pro fungování VVŠ 

a rámcově informoval zejm. o změnách v doktorském studiu s ohledem na jeho financování. V případě 

zájmu děkan nabízí nad tématem další diskuzi. Na dotaz B. Lungová ohledně omezení autonomie VVŠ 

proběhla krátká diskuze a srovnání českého a slovenského právního rámce ukotvení VVŠ. „Slovenský 

scénář“, resp. omezení akademické samosprávy, se podle děkana veřejně krátce diskutoval zejm. kvůli 

požadavku rovných mezd na stejných pracovních pozicích (výzvy iniciativy Hodina pravdy), které je nyní 

zcela v autonomii VVŠ. Pokud by totiž měla za rovné mzdy na stejných pracovních pozicích v rámci celé 

ČR ručit Vláda ČR, bylo by opravdu nutné autonomii VVŠ do jisté míry omezit. Do autonomie VVŠ novela 

ZoVŠ v předloženém znění nezasahuje. Dle T. Hrůzy MŠMT zveřejnilo dokument s uvedením 

průměrných mezd na VVŠ, kde jsou uvedeny údaje o průměrných mzdách, které zahrnují všechny zdroje 

financování. Problematika byla diskutována i na jednání AS VUT. Podle děkana není postup MŠMT 

zavádějící, kompletní přehledy jsou ministerstvem zveřejňovány průběžně, i v jiných celospolečenských 

diskuzích se pracuje s průměrnou hrubou měsíční mzdou, tarifní složka mzdy z příspěvku na vzdělávání 

tvoří většinou jen část skutečného příjmu. 

▪ Děkan informoval, že – na základě podnětu ombudsmana fakulty a jeho tajemnice – bude zahájeno 

disciplinární řízení se studentem fakulty. 

▪ Děkan informoval, že na VUT proběhla osobní návštěva Mezinárodní vědecké rady VUT (ISAB), část 

ISABu navštívila během dne otevřených dveří 1. 11. 2023 i FaVU. Rada vyjádřila spokojenost jak se 

sebeevaluační zprávou fakulty, tak s navštívenými pracovišti. Závěry budou projednávány na výjezdním 

zasedání vedení VUT. Děkan poděkoval zejm. L. Veselé a M. Žáčkové za přípravu podkladů i samotného 

jednání. Dle T. Hrůzy zazněla na jednání AS VUT informace rektora o spokojenosti rady s šetřením, 

negativně rada hodnotila malou vzájemnou spolupráci F/S v rámci VUT. 

▪ Děkan informoval, že na výjezdním zasedání vedení VUT ve dnech 14.–15. 11. 2023 bude projednávána 

mimo jiné i predikce rozpočtu VUT na r. 2024; v rámci zasedání proběhne i celouniverzitní akce 

https://www.favu.vut.cz/f26745/d247998
https://www.favu.vut.cz/f26745/d247807
https://www.favu.vut.cz/f26745/d247993
https://www.favu.vut.cz/f26745/d247807
https://www.msmt.cz/vzdelavani/skolstvi-v-cr/statistika-skolstvi/statistickerocenky-skolstvi-zamestnanci-a-mzdove-prostredky
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Akademické víno VUT, kterého se kromě vedení univerzity účastní i AS VUT, Správní rada VUT 

a Rada pro vnitřní hodnocení VUT. 

▪ Děkan informoval, že byly uvolněny finanční prostředky v projektu NPO Ph.D. Infra a je tak možné 

realizovat investiční i neinvestiční nákupy doktorandské infrastruktury; garanti nákupů již byli tajemnicí 

informováni. 

 

5. Projednání a schválení investice pro Kabinet designu (Knihařská dílna), F. Cenek, K. Bařina 

Děkan písemně předložil návrh na nákup investičního majetku pro Kabinet designu (Knihařská dílna) 

pořízeného z fakultního Fondu rozvoje investičního majetku (FRIM FaVU) – velkoformátové tiskárny 

HP DesignJet Z9+ PostScript (cena do 130 tis. s DPH), která by nahradila stejný typ stroje z roku 2018, 

jehož oprava v letech 2021 až 2023 se ukázala jako nerentabilní. Stroj je určen pro celofakultní použití 

(výuka, výzkum, hospodářská činnost). Investice do oprav stávajícího stroje (ve výši cca 70 tis. Kč), které 

nevedly ke znovu zprovoznění tiskárny, zmařeny nebudou, po domluvě se servisem budou vyměněné 

náhradní díly k dispozici FaVU pro použití v dalších servisních opravách. Dne 6. 11. 2023 požádala 

předsedkyně EK AS FaVU J. Kořínková členy EK AS FaVU o zaslání stanoviska k návrhu. Výzva EK AS 

FaVU byla doplněna zdůvodněním K. Bařiny. Hlasování EK AS FaVU per rollam proběhlo ve dnech  

6.–7. 11. 2023. 

Usnesení EK AS FaVU: EK AS FaVU formou per rollam projednala nákup investičního majetku pro 

Knihařskou dílnu FaVU VUT (velkoformátová tiskárna HP DesignJet Z9+) a doporučuje jej ke schválení. 

Hlasování: pro: 3, proti: 0, zdržel se: 0. Usnesení schváleno. 

 

Usnesení č. 6: AS FaVU schvaluje nákup investičního majetku pro Kabinet designu (Knihařská dílna) –

velkoformátová tiskárna HP DesignJet Z9+ v ceně do 130 tis. Kč s DPH. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 1, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

Z jednání se omluvila M. Štindlová. 

 

6. Různé 

▪ B. Lungová, předsedkyně LK AS FaVU, se vzdala funkce předsedkyně komise. Novým předsedou LK AS 

FaVU navrhuje P. Muchu, který nominaci přijal. 

Usnesení č. 7: AS FaVU schvaluje P. Muchu předsedou LK AS FaVU. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 4. Usnesení schváleno. 

 

▪ B. Lungová informovala o přípravě dotazníku zaměřujícího se na sociální a queer bezpečí 

v akademickém prostředí. Pracovní tým tvoří T. Malík, B. Lungová a L. Jackson. Výzva k členům 

a členkám akad. obce ke spolupráci. 
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▪ J. Kořínková vznesla připomínky k interní soutěži – Podpora publikační činnosti. Požádala o vysvětlení 

benefitu pro fakultu v případě, že je soutěž otevřená i externím uchazečům o podporu. Děkan sdělil, že 

tato možnost je v Pokynu k ediční činnosti již druhým rokem, kdy může být podpořeno vydání publikace 

osoby, která není v době podání žádosti v pracovně-právním vztahu k fakultě. Úkolem Ediční rady fakulty 

je následně posoudit, zda taková publikace má nějaký význam pro účely reprezentace fakulty. Možnost 

vydat publikaci např. absolventům a absolventkám doktorského studia nebo bývalých zaměstnanců je 

podle děkana běžná i na jiných fakultách nebo v nakladatelstvích uměleckých akademií. J. Kořínková 

upozornila, že fakulta není nakladatelstvím, nefunguje – jako např. Nakladatelství UMPRUM – jako 

grantová agentura, upozornila na rozdíly mezi vydavatelskou a nakladatelskou činností, na možnost 

vydávání periodik. Děkan se domnívá, že fakulta postupuje v souladu s legislativou univerzity a má 

možnost dělat ediční činnost, i jinde je běžné, že fakulty vydávají publikace mimo nakladatelství 

domovské univerzity. O vydávání odborného periodika na FaVU děkan již vedl diskuze v minulých letech, 

ale nenašly se lidské kapacity jeho zabezpečení. J. Kořínková dále vznesla pochybnosti nad kvalitou 

pokynu děkana k ediční činnosti fakulty, který nepovažuje v některých otázkách za proveditelný. Děkan 

shrnul historii vzniku pokynu, který koncipoval v roce 2022 společně s M. Šimkovou, M. Žáčkovou, 

L. Jacksonem, tajemnicí a ekonomickým oddělením fakulty i univerzity na základě rešerše a dobré praxe 

obdobných fakult a akademií. V těchto měsících pak společně s novou proděkankou pro umělecký 

výzkum a publikační činnost L. Veselou zpracovali dodatek pokynu, který zaktualizoval některé změny 

v postupu vydávání publikací a pojmů. Děkan se nebrání dalším úpravám, připomínky by potřeboval 

konkretizovat. J. Kořínková zmínila vztah „hodnoticí komise vs ediční rada“ a dále poznámku č. 3 

(„Ve smlouvě lze dohodnout, že náklady na vydání publikace ponese pouze jedna strana a ostatním 

subjektům náklady přefakturuje, v takovém případě se skladová cena vypočítá jako podíl nákladů 

vynaložených VUT na počet kusů publikací, náležejících VUT; náklady na publikace k přefakturaci 

koeditorům nejsou součástí skladové ceny.“). Děkan se vyjádřil, že o hodnoticí komisi se hovoří v úvodu 

pokynu s odkazem na příslušný článek pokynu, který podle něj srozumitelně říká, že touto komisí je 

Ediční rada fakulty. Textace poznámky č. 3 podle děkana vychází z univerzitní metodiky, tuto informaci 

děkan ověří. B. Lungová se dotázala na otázku afiliace, pokud by autor publikace nebyl z FaVU. Podle 

vyjádření děkana fakulta o afiliaci nepřijde, spolupráce s externisty je zpravidla ošetřena smluvně, děkan 

rovněž předpokládá, že Ediční rada fakulty doporučí k vydání pouze publikace, které budou pro FaVU 

přínosem nejen v rámci její prezentace, ale i vědeckého a uměleckého výkonu. 

▪ Informace z jednání AS VUT přednesl T. Hrůza: 

- prorektor M. Houser informoval o nových propagačních spotech VUT „Tady můžeš“, FaVU VUT 

zastupuje N. Sodomková; 

- kancléř K. Gregorek informoval o jednání VUT se společností Microsoft ohledně očekávaných změn 

v licencích i cloudového úložiště; 

- na základě informací o napadení Univerzity obrany hackery, bude zřízeno na VUT oddělení 

kybernetické bezpečnosti, účty VUT budou ověřovány dvoukolově; 

https://www.favu.vut.cz/f30380/d246761
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-legislativa-favu/d227685
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- VUT obdrželo informaci o rozpočtu MŠMT, začíná příprava rozpočtu na r. 2024; 

- předloženy závěry evaluace ISAB; 

- proběhla diskuze nad problematikou účasti VUT na polytechnickém vzdělávání; jednalo se o nepřesné 

informace, VUT nechystá otevření vyšší odborné školy; 

- schváleni kandidáti do RVŠ; zástupci některých pracovišť, např. CEITEC, vznesli stížnost týkající se 

jejich neúčasti v RVŠ; 

- doc. Hanáček, stávající předseda AS VUT, zvolen děkanem FIT; proběhnou volby předsedy AS VUT. 

▪ V. Vaněk se dotázal, zda existuje reflexe dne otevřených dveří a přínosu tištěných propagačních 

materiálů fakulty. Děkan uvedl, že komplexní reflexi fakulta nemá, nastavený model dne otevřených 

dveří i akcí Enter FaVU nicméně považuje za funkční; akce jsou navštěvovány středními školami, počet 

uchazečů o studium od r. 2019 strmě stoupl, hlavní informační brožuru o FaVU se podařilo ke dni 

otevřených dveří aktualizovat, updatem by výhledově měly projít (např. změna v názvu Ateliéru 

prostorové tvorby) i tzv. didaktické listy, které jsou v propagaci fakulty směrem ke středním školám 

používány. V. Vaněk se dotázal, zda jsou fakultou vyhodnocovány úkoly, které jsou zmíněny 

v didaktických listech. Děkan – po rychlé rešerši v didaktický listech, které jsou zveřejněny elektronicky 

i na webu fakulty – uvedl, že si není vědom, že by se v nich fakulta zavázala k vyhodnocování úkolů, jde 

o domácí úkoly pro uchazeče k zamyšlení, nikoli k jejich vyhodnocení fakultou. Otázku didaktických listů 

probere s proděkankou pro rozvoj vnější vztahy kvůli případným úpravám. V této souvislosti děkan zmínil, 

že na pozici proděkanky pro rozvoj a vnější vztahy dojde na vlastní žádost L. Klodové výhledově ke 

změně (od počátku roku 2024), kterou předloží AS FaVU pravděpodobně na již příštím zasedání. 

▪ K. Bařina požádal děkana o podání informací ke Kabinetu designu. Děkan by potřeboval specifikovat, 

o jaké informace je zájem – personální složení kabinetu, jeho zacílení i organizační začlenění ve 

struktuře fakulty jsou veřejně dostupné. Kabinet se také představil na Pedagogické radě fakulty 

dne 6. 11. 2023, kde garant SP Design M. Macháček informoval o nejbližších výzvách, zejm. 

v magisterském studiu, a nutnosti úprav studijních plánů před ostrým náběhem akreditace v akad. 

r. 2024/2025. V. Vaněk potvrdil, že se chystá schůzka ateliérových pedagogů s M. Macháčkem a členy 

Kabinetu designu ohledně doladění přijímacího řízení do magisterského studia, podobě magisterské 

diplomové práce nebo reflexe kurzu Perspektivy designu i dalších kurzů, které jsou v akreditaci SP 

Design. J. Kořínková se dotázala, zda bude k jednání pracovní skupiny pozván i zástupce KTDU. 

O formátu této konkrétní schůzky nemá V. Vaněk ani F. Cenek bližší informace. Děkan zmínil, že nejde 

zaměňovat SP Design s Kabinetem designu, na zajištění akreditace SP Design se podílejí všechny 

kabinety, katedra a 4 ateliéry, které do finální podoby, resp. změn v akreditaci promluví. V pravomoci 

garanta SP M. Macháčka je pak organizace setkání a moderace k dořešení nevyjasněných témat. 

Úpravy studijních plánů i další zásadní otázky vždy schvaluje příslušná rada studijního programu, 

ve které jsou zastoupena všechna dotčená pracoviště. 

 

 

https://www.favu.vut.cz/uchazeci/didakticke-listy
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Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Jakub Polách, místopředseda AS FaVU – předseda SK  
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